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K R O W M K A

Z ŻYCIA IZB ADWOKACKICH 
I z b a  w a r s z a w s k a

1. A p e l  d o  a d w o k a t ó w .  W związku z prowadzoną akcją budowy 1000 
szkół Rada Adwokacka powzięła w dniu 28.7.1960 r. uchwałę treści następującej:

Pośród różnych form uczczenia Tysiąclecia Państwa Polskiego za najpiękniejszą 
i najszlachetniejszą uznać należy akcję budowy 1000 szkól. Polskiemu Państwu 
Ludowemu potrzeba jak najwięcej ludzi światłych, dalekich od zabobonów. Nauka, 
jaką dostarcza Polska Rzeczpospolita Ludowa bezpłatnie młodemu pokoleniu, 
powinna się odbywać w warunkach możliwie najbardziej doskonałych. Nowo 
zbudowane budynki szkolne usuną odczuwaną jeszcze niejednokrotnie ciasnotę, 
wdrożą młode pokolenie w zamiłowanie do czystości, wzbudzą w nich poczucie 
estetyki życia, a ciężkiej pracy nauczycielstwa przyniosą ulgę i umożliwią lepsze 
wyniki nauczania. W tym wspólnym wysiłku całego społeczeństwa nie zabraknie 
wkładu adwokatury, w tym również adwokatury Izby warszawskiej, która z całą 
gotowością przystąpiła do realizacji podjętej w tym przedmiocie uchwały Naczel
nej Rady Adwokackiej.

Rada Adwokacka w Warszawie uważa za swój społeczny obowiązek kontynuo
wać swój udział w budowie 1000 szkół i z tych względów postanawia utrzymać 
w  mocy obowiązek potrącania 0,5% z obrotów adwokatów aż do dnia 31 grudnia 
1960 r.

2. S p r a w a  p o d p i s u  p e ł n o m o c n i c t w  p r z e z  w i ę ź n i ó w .  W piś
mie Centralnego Zarządu Więziennictwa z dnia 26.IV.1960 r. (Nr NRP 303/60) 
omówiona została m. i. kwestia podpisywania pełnomocnictw przez więźniów. Kwe
stia ta  została uregulowana, jak następuje:

Sprawy udzielania przez więźniów pełnomocnictw tak w  sprawach karnych, jak 
i cywilnych należy załatwiać w trybie pilnym. W razie zgłoszenia się do zakładu 
karnego członka rodziny osoby osadzonej w zakładzie albo adwokata w celu 
podpisania pełnomocnictwa przez więźnia, należy osobę tę bądź adwokata przy
jąć  i w miarę możności sprawę załatwić na miejscu.

Administracja zakładu karnego powinna:
a) bezzwłocznie wyjaśnić więźniowi, w jakiej sprawie i kto żąda podpisania 

przez niego pełnomocnictwa oraz że od jego woli zależy udzielenie tego 
pełnomocnictwa,

b) w razie podpisania przez więźnia pełnomocnictwa należy przekazać je oso
bie, która się zgłosiła, a gdy sprawa pełnomocnictwa nie może być załatwio
na bezzwłocznie — przesłać je przy piśmie przewodnim pod adresem pełno
mocnika.

Powyższe dotyczy także wypadków, gdy żądanie udzielenia pełnomocnictwa 
przez więźnia przesłane zostało pocztą przez adwokata lub inną zainteresowaną 
osobę.
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Załatwienie sprawy udzielenia przez więźnia pełnomocnictwa uprawnia samo 
przez się osoby zgłaszające się do zakładu karnego — do uzyskania widzenia 
z więźniem. Widzenie to może być udzielone wyłącznie na zasadach ogólnych.

3. R e j e s t r  H a n d l o w y .  Ministerstwo Sprawiedliwości wydało zarządze
nie Nr 24/60/Or z dnia 2.III.1960 r. w sprawie ustalenia zakresu spraw przekaza
nych Wydziałom: Rejestru Handlowego i Cywilnemu Niespornemu w  Sądzie Po
wiatowym dla W arszawy-Pragi w  Warszawie — treści następującej:

„§ 1. Ustala się zakresy spraw  przekazanych II Wydziałowi Rejestru Handlo
wego i V Wydziałowi Niespornemu w następujący sposób:
Wydział Rejestru Handlowego — sprawy rejestru handlowego i innych, 
rejestrów  oraz sprawy pomocy sądowej.
V Wydział Cywilny Niesporny — sprawy cywilne i niesporne.

§ 2. Zarządzenie wchodzi w życie z dniem podpisania”.

4. S p o t k a n i e  z ł a w n i k a m i .  Rada Adwokacka w Warszawie zorgani
zowała w dniu 3 maja 1960 r. spotkanie z Radą Ławniczą Sądu Wojewódzkiego 
dla m. st. Warszawy. W spotkaniu wzięli udział członkowie Prezydium Rady 
Adwokackiej oraz członkowie Rady Ławniczej. Omówiono wiele spraw interesu
jących adwokaturę oraz ławników sądowych.

5. W y m i a n a  t u r y s t y c z n a  z W ę g r a m i .  W początkach bieżącego roku 
W arszawska Rada Adwokacka zawarła porozumienie z Radą Adwokacką w  Bu
dapeszcie co do organizowania corocznych wycieczek turystycznych. Wymiana ta  
odbywałaby się na zasadach bezdewizowych i objęłaby adwokatów Izby warszaw
skiej i Izby budapesztańskiej. Zgodnie z porozumieniem, wycieczki składałyby się 
z 10-osobowych grup. Czas trw ania wycieczki do 7—8 dni.

W wykonaniu tego porozumienia przybyła do Warszawy w pierwszych dniach 
lipca 10-osobowa grupa adwokatów węgierskich. W skład wycieczki wchodziła 
między innymi adw. d r Gizella Csohany, sekretarz Rady Adwokackiej w Buda
peszcie. W czasie kilkudniowego pobytu w  Warszawie goście zwiedzili stolicę 
oraz byli podejmowani kolacją w  klubie adwokackim. Następnie Węgrzy wyje
chali do Sopotu, gdzie spędzili resztę urlopu.

Wyjeżdżając z Polski, nasi mili goście węgierscy wyrazili słowa uznania dla 
kolegów przyjmujących ich w Warszawie i na Wybrzeżu. Podkreślili jednocześ
nie, że w Polsce czuli się jak  u „siebie w domu”.

Pod koniec lipca wyjechała do Budapesztu grupa polskich adwokatów, by zwie
dzić Budapeszt i spędzić kilka dni nad Balatonem.


